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AMB DELICADESA I RESPECTE 

 
 
Benvolguts germans: 
 
Quan la carta de Pere ens demana “donar raó de l’esperança a tot el que la demanés”, afegeix que 
hem de fer-ho “amb delicadesa i respecte” (3, 16). La paraula que proclamam és molt important, però 
també hem de tenir en compte la manera en què ho feim. 
 
 
Abans de res, el nostre anunci de Jesucrist ha d’estar caracteritzat sempre per un exquisit respecte a 
la consciència dels altres. La presentació de la fe no pot ser mai impositiva, sinó que sempre ha de 
tenir el caràcter de proposta, d’oferta de vida. No existeix evangelització sense diàleg i sense respecte 
de les persones. La proposta de l’Evangeli ha d’adoptar l’estil de diàleg, com el que Jesús va mantenir 
amb la Samaritana o amb els deixebles d’Emaús. “Es tracta -ha dit el Papa Francesc- d’adquirir un 
diàleg pastoral sense relativismes, que no negocia la pròpia identitat cristiana, sinó que vol aconseguir 
el cor de l’altre, dels altres diferents a nosaltres, i allí sembrar l’Evangeli” (Discurs 27-11-2014). 
 
 
Posar en pràctica aquest estil evangelitzador requereix de nosaltres proximitat,  
capacitat d’escoltar i comprensió. No ens podem situar davant els altres jutjant i condemnant, sinó 
amb respecte, obertura de mires i empatia. “En la nostra relació amb el món, se’ns convida a donar 
raó de la nostra esperança, però no com a enemics que assenyalen i condemnen” (EG 271). Hem de 
ser “misericordiosos com el Pare” (Lc 6, 26) practicant l’acolliment incondicional, la proximitat i la 
disposició a caminar al costat dels altres, per a escoltar-los i explicar les Escriptures (Cf. Lc 24,13-35; 
Fets 8, 26-39) sense establir prèviament el recorregut, sense pretendre veure immediatament els 
fruits i sense reclamar-los per a si mateix (cf. Directori per a la Catequesi, 135). 
 
 
És necessària també la paciència. La nostra labor és sembrar la Paraula, però no som nosaltres els qui 
la farem créixer ni, probablement, els qui recolliran els fruits. Cal ser perseverants, sembrar i esperar 
pacientment que la llavor creixi i un dia pugui donar el seu fruit. A vegades volem accelerar els 
processos, que sempre són costosos i a vegades molt llargs. Però, “per què les persones siguin 
capaces de decisions veritablement lliures i responsables, cal donar temps, amb una immensa 
paciència” (EG 171). En moltes ocasions ens falta confiança en la força de la llavor, en el que l’Esperit 
sembra en els cors dels homes per mitjà noste. 
 
 
Al final de la carta als cristians de Colosses, Sant Pau dóna un consell, que també crec val la pena tenir 
en compte:  
“La vostra conversa sigui sempre agradable, amb el seu polsim de sal, sabent com tractar a cadascun” 
(Col 4, 6). No es pot anunciar l’Evangeli amb cares tristes i llargs discursos, sinó que cal que el nostre 
estil sigui amè, sabent ressaltar el que l’Evangeli té d’amable i atractiu, exposant el seu contingut 
sense rigideses i sent sensible a cada persona i a la situació en què es troba. 
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